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§ 177 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Meddelande från SKRs styrelse nr 9/2020 
om sammanträdesplan för 2021, inkl bilaga 

 

Meddelande från SKRs styrelse nr 10/2020 
om Förbundsavgift för 2021, inkl bilaga 

 

Meddelande från Stockholmsregionens 
Försäkring AB:  nyhetsbrev o redovisning 
av statistik över försäkringsmarknaden 

 

Storsthlms nyhetsbrev nr 3/2020   

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR mfl till webbsänd 
konferens den 24 september 2020, 
Trygghetsdagen, på temat insatser och stöd 
vid ungdomsbrottslighet 
Sista svarsdag 3 september 2020 

 

Inbjudan från länsstyrelsen till 
webbsändningar på temat Digitaliseringens 
möjligheter, under hösten 2020 
Sista svarsdag 2 oktober 2020 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 20_25 Överenskommelse om 
satsning på kompetensförsörjning till 
äldreomsorgen, inkl bilaga med 
förhandlingsprotokoll 

 

Cirkulär 20_27 Tillfälliga 
överenskommelser inom hälso- och 
sjukvård för att förstärka bemanningen 
med anledning av coronapandemin 
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Övrigt 
 

Protokoll KSAU 2020-06-02   
Stockholmsregionens Försäkring AB, 
protokoll från ordinarie bolagsstämma den 
7 maj 2020 

 

AB Vårljus, kallelse och handlingar inför 
bolagsstämma den 16 juni 2020  

 

Käppalaförbundet, protokoll från 
förbundsfullmäktige den 19 maj 2020 
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§ 178 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Ärende 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Återöppning Nackas kommunala 
gymnasieskolor 
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau 

2020-06-08 

Deltagande på distans vid 
kommunstyrelsens miljöutskotts 
sammanträden 
KFKS 2020/324 

Kommunstyrelsens 
ordförande Mats Gerdau 

2020-06-01 

Beslut angående begäran om 
utlämnande av allmän handling. 
KFKS 2020/465 

Stadsjurist Sidrah Schaider 2020-05-25 

Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020 
KFKS 2019/1100 

Tf social- och äldredirektör, 
Mikael Gustavsson-Roxell 

2020-05-25 

A Överenskommelse om 
fastighetsreglering inom 
Knutpunkten, Orminge 
KFKS 2015/829-251 

Ulf Crichton, enhetschef, 
exploateringsenheten Nacka 

2020-05-06 

B Genomförandeavtal med 
Skanova AB, Stadshusområdet, 
Nya gatan 

Peter Granström, 
enhetschef,  
Exploateringsenhetens 
Nacka Stad 

2020-05-05 

C Avtal om lägenhetsarrende med 
Sveafastigheter, Stadshusområdet, 
Nya gatan 

Peter Granström, 
enhetschef,  
Exploateringsenhetens 
Nacka Stad 

2020-05-19 

D Yttrande till länsstyrelsen över 
anmälan om vattenverksamhet, 
Graninge 
KFKS 2015/654-251 

Ulf Crichton, enhetschef, 
exploateringsenheten Nacka 

2020-05-25 
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E Fastighetsförsäljning av 
fastigheten Sicklaön 12:131, Norra 
Skuru 
KFKS 2005/913-251 

Ulf Crichton, enhetschef, 
exploateringsenheten Nacka 

2020-05-25 

F Fastighetsförsäljning av 
fastigheten Sicklaön 12:132, Norra 
Skuru 
KFKS 2005/913-251 

Ulf Crichton, enhetschef, 
exploateringsenheten Nacka 

2020-05-25 

G Genomförandeavtal med 
Stokab AB, Stadshusområdet, Nya 
gatan 

Peter Granström, 
enhetschef,  
Exploateringsenhetens 
Nacka Stad 

2020-05-28 

 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Besvärligt att den begärda handlingen anses vara ett arbetsdokument, samtidigt som 
Nackaborna får svar att beslut att förslag till kommunstyrelsen att sälja mark baseras på 
denna handling. Antigen så är den färdigställd och kan då användas som underlag eller så är 
den inte färdigt. Det blir lika problematiskt som oetiskt att offentlighetsprincipen hanteras 
så pass lättsamt när det kommer till beslutsunderlag.” 
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§ 179 KFKS 2020/284 

Tertialbokslut 1 2020 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
tertialbokslut 1 för 2020 i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 maj 
2020. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att arbets- och företagsnämndens månatliga 
återrapportering till kommunstyrelsen kan upphöra. Arbets- och företagsnämnden har 
sedan 2018 månatligen återrapporterat till kommunstyrelsen. 
 
Beslutet justeras omedelbart.  

Ärende 
Årets första tertial har framförallt präglats av coronaviruset och covid-19. Sedan 
smittspridningen av coronaviruset tog fart på allvar i Sverige i mars har kommunens 
krisledning aktiverats och kommunen vidtog tidigt en rad åtgärder för att stötta det lokala 
näringslivet. Kommunens verksamheter har drabbats av coronaviruset i varierande grad. 
 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till april på 196 miljoner kronor 
ligger resultatet 56 miljoner kronor högre än vad som hade beräknats i budgeten. 
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 645 miljoner kronor, vilket är 156 
miljoner kronor högre än årsbudgeten på 489 miljoner kronor. För helåret är det reavinster, 
andra markförsäljningar och nämndernas förbättrade ekonomiska resultat som är 
förklaringen till det positiva resultatet. Kommunens arbete med återhållsamhet och 
kommunövergripande åtgärdsplan ger resultat. Det positiva resultatet är viktigt för att gå in 
i 2021 på rätt nivå då det ekonomiska läget kommer att vara mycket kärvt till följd av en 
historiskt låg skatteintäktsutveckling. 
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
44 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en positiv avvikelse på 21 miljoner kronor mot budget. Skatteintäkter, 
generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av april en låneskuld på 1,5 miljarder kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 283 miljoner kronor. 
 
Nacka kommuns helägda bolag Nacka energi AB prognostiserar ett årsresultat på 1,1 
miljoner kronor bättre än budget. Nacka vatten och avfall AB prognostiserar ett resultat på 
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3,6 miljoner kronor sämre än budget. 
En sammanfattande analys av nämndernas verksamhetsresultat visar att den övergripande 
måluppfyllelseanalysen ser ut att bli god för året. Två av fyra finansiella resultatindikatorer 
uppfylls för perioden. 
 
Den totala sjukfrånvaron per den sista mars var 8,6 procent. Det är en ökning med 1,2 
procentenheter jämfört med motsvarande period 2019. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §84 
Stadsledningskontoret och controllerenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2020 
Bilaga 1. Tertialbokslut 1 2020 för Nacka kommun 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
 
Kommunstyrelsen förklarade paragrafen omedelbart justerad.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Först vill vi rikta ett stort tack till alla pålitliga, kunniga och kreativa medarbetare i 
kommunen som snabbt och lojalt ställt om och anpassat verksamheten till 
coronapandemins nya förutsättningar så att våra invånare och kunder ska drabbas så lite 
som möjligt. Utomordentligt bra!  
 
Sen vill vi lyfta fram det positiva ekonomiska resultatet. Överskottet ser ut att bli 150 
miljoner kronor bättre än budget och balanskravet nästan 100 miljoner bättre. Vi ser att det 
beror på två saker. Dels har de åtgärder vi beslutat om med allmän återhållsamhet, 
omstruktureringar, bantad kontorsorganisation och minskad användning av konsulter gett 
resultat och nästan alla nämnder håller budget. Dels har riksdag och regering (alla partier) 
tillfört extra statsbidrag (202 miljoner kronor) i år för att kompensera för sjunkande 
skatteintäkter (minus 168 miljoner kronor). Vi behåller högsta ekonomiska rating (AAA 
stable) i en tuff tid. Det gör att utgångsläget för 2021 är så bra det kan vara.” I 
protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet, Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna.  
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§ 180 KFKS 2019/76 

Investeringsbeslut och sammanställning tertial 1 2020 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta om föreslagna 
tillkommande investeringsmedel netto om 4,3 miljoner kronor och avlämnande 
investeringsmedel med netto om 20 miljoner kronor. 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar den totala 
investeringssammanställningen enligt stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 19 maj 
2020. 
 
Beslutet justeras omedelbart.  

Ärende 
Investeringsbudgeten för 2020 prognostiseras till 1,1 miljarder kronor. Det ackumulerade 
nettoutfallet till och med tertial 1 uppgår till 283 miljoner kronor. 
Givet att investeringsbeslut fattas i enlighet med stadsledningskontorets förslag kommer de 
pågående investeringarna omsluta 2,7 miljarder kronor för åren 2020-2024 och senare. De 
förändringar som föreslås är tillkommande medel inom exploateringsenheterna. Det är 
framförallt projekten Amperen, Volten, Pylonen, Orminge hus, Fisksätra entre, Tollare, 
Värmdövägen, Danvikshem och Dagvattenrening Kyrkviken. Medel för VA-investeringar 
som överförts till Nacka vatten och avfall AB tas därutöver bort från budget. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §85 
Stadsledningskontorets och controllerenheten tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. 1. Investeringsbeslut och sammanställning Nacka kommun totalt vid tertialbokslut 
1 år 2020. Övriga bilagor till investeringsbesluten finns publicerade på www.nacka.se. 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att Ormingehus, Danvikshem, Fisksätra entré och Kyrkviken 
lyfts ut från projektet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) meddelade att han inte deltar i beslutet.  
 
Kommunstyrelsen förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Investeringsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Pylonen - När det ska byggas på mark som 
kommunen äger finns det stora möjligheter att påverka vad som ska byggas. Miljöpartiet 
vill att detta ska utnyttjas för att nå de hållbarhetsmål kommunen antagit. För att uppfylla 
kommunens lokala miljömål och bidra till att nå det övergripande globala klimatmålet 
behövs att alla bidrar. 
Genom att vid markanvisning förorda massivträ som byggmaterial skulle vi som kommun 
aktivt bidra till och vara en del av lösningen på klimatutmaningen. Den svenska skogen är 
en kolsänka eftersom den suger upp mer koldioxid från atmosfären än den släpper ut. Om 
man använder trä till byggnader binds koldioxid i husen samtidigt som nyplanterade träd 
binder ännu mer koldioxid när de växer upp.  
En större variation i bostadsutbudet än i dagens Nacka är en viktig komponent i byggandet 
av ett hållbart samhälle. Det är många som varken kan eller vill köpa sin bostad och bygger 
vi för få hyresrätter skapar vi ett mer segregerat, mer otryggt samhälle med alla nackdelar 
det för med sig. Genom att förorda att minst hälften av alla lägenheter i flerbostadshus som 
byggs på kommunal mark ska vara hyresrätter, bidrar vi till kommunens mål om att en 
tredjedel av alla nya bostäder i Nacka ska vara hyresrätter.  
I det här fallet hade kommunen kunnat göra skillnad genom att upplåta marken med 
tomträtt för hyreslägenheter och ställt klimat & miljökrav på byggnaden. Kommunen hade 
fått in mer pengar vid en tomträttsupplåtelse än vid en försäljning, inte under den här 
mandatperioden men över tid. Tyvärr beslutade den styrande Alliansen att sälja marken, 
vilket innebär att kommunen här liksom på alltför många andra platser, överlåter det sociala 
och ekologiska ansvaret till marknaden.  
Investeringsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Fisksätra Entré - Miljöpartiet tycker mycket är 
bra i stadsbyggnadsprojektet, bland annat nya bostäder i kollektivtrafiknära läge och bättre 
koppling till Saltsjöbanans station. Det finns dock en hel del som kunde ha blivit bättre. 
När exploateringsavtalet som är kopplat till detaljplanen klubbades igenom hade vi velat se 
att kommunens miljö- och klimatambitioner lyftes in. I en expansiv kommun som Nacka är 
det viktigt att arbeta med klimat- och miljöfrågorna i samband med alla bebyggelse- och 
infrastruktursatsningar. 
Ett sätt att radikalt sänka miljö- och klimatpåverkan är att bygga klimatsmarta hus i 
massivträ med negativa utsläpp av koldioxid istället för betonghus som driver på 
klimatförändringen. Tyvärr motverkar denna detaljplan detta genom regleringar som 
gynnar klimatpåverkande betonghus och missgynnar klimatsmarta trähus. Om vi utgår från 
betonghusens mått i våra detaljplaner så är det betonghus och ökade utsläpp av 
växthusgaser vi kommer få. Detaljplaner med hushöjder och antal våningsplan anpassade 
efter de Klimatsmarta trähusens 25 cm tjockare bjälklag måste istället bli normen som alla 
detaljplaner utgår ifrån. En massivträstomme är idag billigare att bygga än en i betong men, 
om detaljplanen har regleringar som gör att det går att bygga ett våningsplan extra med 
betongstomme väljer byggherren oftast det eftersom det blir fler lägenheter att sälja/hyra 
ut. Miljöpartiet vill att klimatsmarta trähus ska vara normen alla detaljplaner utgår ifrån. 
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Att detaljplanera bostadsområden för människan på 2020-talet betyder att titta på hur 
människor i alla åldrar rör sig, inte fokusera på biltrafik. Här finns både fordonstrafik i 
anslutning till bebyggelsen och gatuparkering, på oskyddade trafikanters –särskilt barns –
bekostnad. Vi ser också återigen hur det planeras för en stor förskolenhet och en liten gård, 
även om planeringen med bostäder för äldre och förskola tillsammans är intressant trots de 
utmaningar som finns. Det som lockar i staden är mötesplatser för människor och 
konsumtion av upplevelser och skapande. Även här behöver kulturen ges tillräckliga ytor så 
att konsumtion och produktion av kultur kan ske i ett sammanhang. 
Investeringsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Tollare - När kommunen räknar på 
investeringar handlar det ofta om vad utgifterna blir i år eller fram till nästa val. Man räknar 
oftast inte med det faktum att högre kvalité oftast lönar sig i längden och leder till lägre 
kostnader för kommande generationer, både ekologiskt och ekonomiskt. 
I det här projektet har man ändå tänkt lite längre än man brukar och betalat mer för högre 
standard på vissa anläggningar för att få lägre framtida driftskostnader. Miljöpartiet 
välkomnar detta och hoppas det är ett trendbrott vi ser i kommunens sätt att räkna på 
investeringar. 
Investeringsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Dagvattenrening Kyrkviken - 
Dagvattenhanteringen i centrala Nacka är och har alltid varit ett sorgebarn. 
Skärmbassängerna de styrande Allianspartierna nu enats om är grädden på moset. 
Miljöpartiet har genom åren föreslagit många konkreta och konstruktiva förslag till 
alternativa, mer hållbara lösningar. Eftersom den styrande Alliansen envist slår dövörat till 
och inte ens bemödar sig att utreda mer hållbara alternativ, deltar vi inte i beslutet. 
Investeringsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen - Miljöpartiet har tidigare 
föreslagit användning av teknikkulvertar och vill att den lösningen ska användas här. De 
kommande åren ska det byggas mycket nytt kring Värmdövägen. Det innebär att många 
nya ledningar kommer behöva grävas ner under både befintliga och nya gator. Idag finns 
det flera olika prefabricerade teknikkulvertar som rymmer både fjärrvärme, el, vatten, 
avlopp, sopsug, fiber med mera. En vanlig prefabricerad kulvert är 2,20 - 2,50 meter i 
diameter vilket gör att all nödvändig infrastruktur ryms. Det kommer hela tiden nya teknik 
och ingen kan med säkerhet säga om vi behöver nya ledningar i framtiden. Med kulvertar 
blir åtkomsten lättåtkomlig utan grävning om vi behöver komplettera med ny infrastruktur 
i ett senare skede. Genom att förlägga alla ledningar i kulvert blir dessa också 
återvinningsbara till 100 %. 
Vi vill också att det vid projekteringen säkerställs att cykelbanorna längs Värmdövägen 
håller god standard enligt den regionala cykelplanens krav på regionala cykelbanor. Det är 
också viktigt att det projekteras för väl tilltagna skelettjordar till alla träd och annan 
växtlighet längs Värmdövägen, så att detta bidrar till en trevligare närmiljö och en väl 
fungerande dagvattenhantering.” 
 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Beslutet om Fisksätra entré är fattad i demokratisk ordning, men vi vill erinra om att vi 
socialdemokrater hade velat se en bättre plan av Fisksätra entré med bättre möjligheter till 
social samvaro och livskvalitet. Även i Kyrkviken hade vi velat se en bättre lösning. Läget 
för Järlasjön blir allt mer akut och behov av rening av dagvatten är stort. Vi vill hellre se en 
lösning där dagvatten kan renas via sedimenteringstunnlar med utlopp i Svindersviken, 
Hammarbykanalen eller knyter an till Stockholms sedimenteringstunnlar.” 
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§ 181 KFKS 2020/388 

Ny hyresmodell för intern förhyrning av lokaler och 
bostäder 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att från och med 1 januari 2021 införa kostnadshyra för 
alla kommunens verksamheter med undantag för gymnasier. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att hyran vid införandet av hyresmodellen 2021 baseras på 
respektive hyresobjekts kostnader föregående år med uppräkning med ett års snitt av 
konsumentprisindex (KPI) samt riskpåslag om 3,5 procent på egenägda lokaler. 
 
3. Kommunfullmäktige beslutar att kostnadshyran för kommande år (2022 och framåt) 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år uppräknat med på våren 
fastställt preliminärt konsumentprisindex (KPI) för nästkommande år samt riskpåslag om 
3,5 procent på egenägda lokaler. 
 
4. Kommunfullmäktige beslutar att alla idrottslokaler ska hyras av fritidsnämnden som hyr 
ut idrottslokaler till skolverksamhet dagtid. 
 
5. Kommunfullmäktige beslutar att alla verksamheter som är interna hyresgäster ska skapa 
förutsättningar för samnyttjande av lokaler. 
 
6. Kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att fastställa regelverk och principer 
för fastighetsverksamheten, intern förhyrning inklusive gränsdragningslista, samnyttjande 
av lokaler samt principer för finansiering av lokaler som inte finansieras genom 
kostnadshyran. 
 
7. Kommunfullmäktige uppdrar till fritidsnämnden att fastställa taxor för uthyrning av 
idrottslokaler till skolverksamhet enligt självkostnadsprincip. 
 
Med detta upphävs alla tidigare beslut om hyresmodell, internhyra samt regelverk rörande 
hyra. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
I mål och budget 2019-2021 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att 
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arbeta fram en ny hyresmodell. Den hyresmodell som föreslås användas för intern 
fördelning av lokalkostnader från januari 2021 är en ren kostnadshyresmodell. Det innebär 
att verksamheterna betalar för de lokaler de verkligen hyr och nyttjar. Viktiga övergripande 
principer i förslaget till ny hyresmodell är konkurrensneutralitet, affärsmässiga och 
branschmässiga villkor och transparens och öppenhet. Den nya hyresmodellen innebär att 
fritidsnämnden tar ansvar för alla idrottslokaler inklusive gymnastiksalar och att alla 
verksamheter ska upplåta lokaler för samnyttjande. Gymnasieskolorna ligger utanför 
hyresmodellen. Kostnadshyran baseras på lokalobjektens samtliga kostnader inom 
respektive kundsegment och består för det egenägda beståndet. 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att hyran vid införandet 2021 av hyresmodellen 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år med uppräkning med ett års 
snitt av konsumentprisindex (K.PI) samt riskpåslag. För kommande år (2022 och framåt) 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år uppräknat med på våren 
fastställt preliminärt konsumentprisindex (KPI) för nästkommande år samt riskpåslag om 
3,5 för egenägda fastigheter. 

Handlingar i ärendet 
PM Kompletterande information till ärendet om ny hyresmodell daterad den 14 maj 2020 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §102 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 30 april 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från enheten för fastighetsförvaltning. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade på återremittering av ärendet med följande motivering:  
Vi yrkar återremiss i syfte att komplettera ärendet med: 
- affärsmässig förvaltning för att få in mer hyresavgifter på tider då lokaler inte används till 
kommunal verksamhet 
- ekonomisk riskanalys med borttagen maxhyra 
- lokalhyra inte ska ingå i skolpengen och ersättas i ett system vid sidan om denna 
I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars (S) återremissyrkande.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter fann ordföranden att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med förslaget från 
enheten för fastighetsförvaltning.  
 
Kommunstyrelsen förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 
 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi vill ha att våra verksamheter ska vara så fria och självständiga som möjligt. De ska 
kunna prioritera hur de tillgängliga pengarna används bäst och ha incitament att hushålla 
med lokaler och agera miljövänligt. Det uppnår vi med denna modell.  
 
Att lyfta av skolorna sina hyreskostnader, vilket oppositionen förespråkar, gör inte att det 
finns mer pengar totalt sett. Vi är övertygade om att det är ute i verksamheten som de bästa 
prioriteringarna görs, det är där man har vardagskännedomen. Modellen med internhyror är 
en viktig del i vår styrning och vi har historiskt sett att det ger bäst värde för 
skattepengarna. Alternativet med politisk detaljstyrning eller centralplanering är klart 
sämre.” 
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla 
Grudevall Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna.  
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga styrmodell är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande och rättvist sätt. 
Ansvaret för att inte lokalkostnaderna drar iväg borde inte ligga på skolorna utan på 
lokalenheten. Det är dyrt att bygga nytt men en bidragande anledning till att lokalerna bli så 
dyra är för att de inte utnyttjas effektivt. För att hålla kostnaderna nere är det viktigt att alla 
skollokaler får en inbyggd flexibilitet så de också kan användas till annat än skoländamål. 
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Det är inte kostnadseffektivt när skollokaler står oanvända på kvällar, helger eller lov. Det 
kan dock inte vara skolans ansvar att planera för och ombesörja detta.  
Miljöpartiet vill se en rimlig hyreskostnad för skolorna, men utan en ökad belastning på 
kommunens ekonomi. Detta kräver dock både en förändring av hyresmodellen och en 
större omorganisation av lokalenheten.” 
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§ 182 KFKS 2020/444 

Revidering av reglemente för intern kontroll 

Beslut 
Kommunstyrelsen förslår att kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av reglemente 
för intern kontroll enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 maj 2020. 

Ärende 
Reglementet för intern kontroll är i behov av en större revidering. Utifrån 
stadsledningskontorets projekt om att utveckla den interna kontrollen bedöms en 
revidering av reglementet utgöra en viktig del för att lägga grunden för en enhetlig och 
systematisk intern kontroll. Av det reviderade reglementet framgår att den interna 
kontrollen ska föregås av en enhetlig riskanalys. Av revideringen framgår även att den 
interna kontrollen ska vara en del kommunens uppföljning samt att den interna kontrollen 
ska återrapporteras och följas upp inom ansvarig nämnd. Kommunstyrelsens uppsikt över 
nämndernas interna kontroll behöver även utvecklas vilket föranleder att reglementet även 
behöver förtydligas utifrån denna aspekt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §88 
Stadsledningskontorets och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2020 
Bilaga 1. Förslag på reglemente för intern kontroll 
Bilaga 2. Nuvarande reglemente för intern kontroll daterad den 11 juni 2012 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Ändringarna innebär att kommunen tar ett steg i rätt riktning och att nämnderna ska börja 
identifiera risker och ta fram kontrollmoment. Målen är dock fortsatt otydliga och det 
behöver nämndernas riskhantering kompensera för. Om inte har arbetet med det nya 
reglementet för intern kontroll har varit förgäves.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna är nöjda med föreslagen revidering av reglemente för intern kontroll. 
Vi vill till protokollet anföra vår uppfattning om vikten av riskanalys som verktyg för 
internkontroll. Riskanalys måste utföras av ett team som leds av en expert i riskanalys och 
som består av verksamhetsexperter. Teamet uppskattar sannolikheter för olika händelser 
som påverkar positivt eller negativt på resultatet och presenterar påverkan på 
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verksamheten. Riskanalys är inte någonting som är avsett som engångsföreteelse utan 
måste upprepas regelbundet.” 
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§ 183 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. 
 
Redan idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. 
 
Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region Stockholm öka det 
fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §93 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Tomas Ottosson 
(V), Mikael Carlsson (NL) och Esa Örmä (SD).  
 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna med följande 
motivering. 
"Nacka ligger högt i statistiken över antalet fallolyckor och trots att vi i dag vet att en stor 
del av dessa skador går att förebygga görs det idag långt ifrån tillräckligt. Resultaten från 
öppna jämförelser (Kolada) visar att Nacka under åren 2016-2018 hamnar på plats 281 av 
Sveriges kommuner för att ha flest antal fallskador. Det finns mycket kvar att göra och vi 
måste tydliggöra problemets dignitet och visa att det går att påverka. 
Det finns många briser när det gäller både kunskaper och åtgärder mot fallolyckor. I 
rapporten kartläggning av fall och fallskador bland seniorer redovisas att statistiken inte är 
tillförlitligt gällande antal fallskador eftersom olika resultat redovisas i Socialstyrelsens 
diagnosdatabas och Kolada. Vi som kommun har för dålig insyn hur det egentligen ligger 
till och för att vi ska kunna på ett systematiskt sätt arbeta med dessa frågor på behöver 
uppföljning görs för att kunna utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som 
görs i kommunen. 
Vi förlitar oss idag på den statistik som sjukvården ger och kommunen har mycket 
begränsade data om hur det ser på särskilda boenden eller i hemmen. Exempelvis finns 
idag ingen kunskap om vart eller under vilka omständigheter som risken för fallolyckorna 
är som störst. Vi har heller ingen kunskap om vilka effekter de insatser som kommunen har 
idag ger (exempel balansskola, qigong och informationskampanjer). Socialdemokraterna 
menar att denna kunskap är väsentlig för att på ett bra sätt kunna förebygga fallolyckor 
framöver. 
Äldrenämnden ska göra sitt yttersta för att minska risken för fallolyckor bland äldre och vi 
socialdemokrater tycker att det är ledsamt att alliansen nu väljer att rösta ner denna 
motion." 
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Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Antalet fallolyckor bland äldre sticker ut för Nacka kommuns vidkommande. Kommunen 
är en av de 25 kommuner i riket där fallskador bland äldre över 65 är som vanligast, trots 
att medelåldern i kommunen är låg och andelen äldre därmed är lägre än genomsnittet.            
Det är oacceptabelt. 
Nacka kommun bör som verksamhetsmål anta att varje år minska antalet fallskador i Nacka 
kommun, i absoluta tal. Ett av medlen bör vara att Nacka kommun ålägger alla anordnare 
av äldreomsorg att kartlägga och rapportera varje enskild händelse av fallskada inom 
verksamheten till Välfärd samhällsservice, och även på samma sätt företar sig detta själv. 
Detta ska syfta till att säker kunskap ska kunna läggas till grund för ett förebyggande arbete 
mot fallskador inom aktuell verksamhet, eller annan äldreomsorgsverksamhet.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
"Fallolyckor är en prioriterad fråga. Nacka arbetar aktivt med frågan och arbetet ger 
resultat. Vi kan se att antalet fallskador minskar såväl bland gruppen 80+ där vi ( enligt 
statistiken i Kolada) ligger sämre till men även i åldersspannet 65-79 år där vi idag har 
fjärde minst fallskador som vårdats inom slutenvården i länet 2018. Enligt den indikator 
Äldrenämnden satte förra året så har det gått bättre än vi förutspått. Nacka under de 
senaste 10 åren har ett minskat antal höftfrakturer och ligger mycket bra till i jämförelse 
med andra kommuner. 
Vi vet att statistiken inte är tillförlitlig i alla delar. Men det finns mycket vi vet. Vi har en 
slutenvårdsgeriatrik belägen i kommunen och ett gott samarbete med närakuten. All 
forskning poängterar vikten av hälsofrämjande aktiviteter, något som nämnden prioriterat 
ytterligare det senaste året. Det bedrivs ett aktivt arbeta från äldreenheten sida när det 
kommer till fallprevention. Nytt är ex. att alla Nackaanordnares personal förra året fick 
möjlighet att gå utbildning i fallprevention att och samtliga biståndshandläggare gick 
Nestors utbildning "minska risken för fall". 
Under äldrenämnden i maj i år beslutades att vi särskilt ville lyfta in fallolyckor i 
kvalitetsplanen för att vi på politisk nivå ska kunna följa det tydligare. Det har även noterats 
att politiken ser att fallförebyggande förhållningssätt bör beaktas i kommande översyner av 
auktorisationsvillkor och granskningar av anordnare. 
Som konstaterats är huvudmannaskapet delat med Regionen. Nacka kommun poängterar 
kontinuerligt vikten av att det arbetet. Det finns lokala samordningsgrupper mellan 
kommunen och regionen men förbättringspotential avseende ett ökat fokus på 
fallprevention finns högst troligen. 
Fallolyckor 80+ är en indikator i arbetet med Agenda 2030 vilket förpliktigar att även fler 
nämnder än äldrenämnden kommer behöva arbeta mer aktivt med hur just de kan bidra till 
och påverka i detta avseende." 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Nackalistan tycker att fallolyckor måste vara en prioriterad fråga i kommunens 
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verksamhet. Fallolyckor har ofta stora konsekvenser för äldre personer som drabbas av 
dem. Att bli sängliggande eller få rörligheten påverkad antingen tillfälligt eller under lång tid 
riskerar att göra att den äldres hälsa på flera olika sätt påverkas negativt. 
Nacka har arbetat med att förebygga fallskador under många år men Nackalistan tycker det 
vore bra att bifalla motionen och ta ytterligare steg i riktning mot att minska dessa olyckor 
ytterligare." 
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§ 184 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom kommunens uppsökande arbete vad gäller 
ungdomar inte bör kombineras med myndighetsansvar. I övrigt noterar 
kommunfullmäktige att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §94 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Emelie Norborg Friberg (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är en viktig motion som S lägger fram, förslag till beslut fokuserar på att det redan 
finns fungerande verksamhet och på att myndighetsutövning är försvårande för fältarbete 
och det förtroende skapandet mellan ungdom och fältarbetare.  
Det som inte problematiseras är hur få det är som är anställda för uppsökande verksamhet 
och för att kunna samarbeta med fritidsgårdar och föreningsliv. Polarnas verksamhet och 
ungdomsteamets insatser är väl beskrivna i tjänsteskrivelsen och det blir tydligt att med så 
få medarbetare blir ett fördjupat lokalt samarbete omöjligt. Så istället för att fokusera på om 
fältassisterna ska ha ett myndighetsansvar eller inte anser Vänsterpartiet att organisationen 
kompletteras med fältassister så att resurserna räcker till för ett utökat lokalt engagemang 
från ungdomsteamet.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill till protokollet anföra sin uppfattning om vikten av att alla som 
på Nacka kommuns uppdrag arbetar med barn och ungdomar – och i detta sammanhang 
oavsett Polarna, ungdomsteamet, ungdomssamordnare eller eventuella fältassistenter – är 
registergranskade enligt 1 § i Lagen om registerkontroll av personer som ska arbeta med 
barn. 
Det finns i sammanhanget anledning att påminna om haveriet med Lugna Gatan, som på 
avtal tillhandahöll personal till SL med uppgifter delvis påminnande om fältassistenters, 
men som 2019 avstängdes från avtalsenligt samarbete med SL efter konstateranden om 
utbredd kriminalitet och narkotikamissbruk bland Lugna Gatans personal.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Nackalistan anser att kommunen borde satsa på att anställa fältassistenter som arbetar 
lokalt i de olika kommundelarna. Genom att fältassistenterna arbetar mer lokalt och 
stationärt än Polarna så skulle de verksamheterna kunna komplettera varandra bra. Genom 
att arbeta långsiktigt med att bygga upp bra sociala kontakter med barn, ungdomar och 
föräldrar i området så är vi övertygade om att man kan lyfta det förebyggande arbetet flera 
snäpp i kommunen. Nackalistan har en noll-vision där inga barn eller unga ska få fara illa 
eller gå under i Nacka, på väg emot den visionen är fältassistenter en viktig pusselbit." 
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§ 185 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §95 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
36, inkl. tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Emelie Norborg Friberg (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Tjänsteskrivelsen beskriver väl hur arbetet idag genomförs, ofta på ett sätt som liknar 
förslagen i vår motion. Det som inte problematiseras är hur få det är som är anställda för 
uppsökande verksamhet och för att kunna samarbeta med fritidsgårdar och föreningsliv. 
Det blir tydligt att med så få medarbetare blir ett fördjupat lokalt samarbete omöjligt. Så 
istället för att fokusera på om fältassisterna ska heta ungdomsteam eller något annat behövs 
fler händer och fötter i verksamheterna. Vänsterpartiet anser att organisationen ska 
kompletteras med fältassister så att resurserna räcker till för ett utökat lokalt engagemang 
från ungdomsteamet.” 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill till protokollet anföra sin uppfattning om vikten av att alla som 
på Nacka kommuns uppdrag arbetar med barn och ungdomar – och i detta sammanhang 
oavsett Polarna, ungdomsteamet, ungdomssamordnare eller eventuella fältassistenter – är 
registergranskade enligt 1 § i Lagen om registerkontroll av personer som ska arbeta med 
barn. 
Det finns i sammanhanget anledning att påminna om haveriet med Lugna Gatan, som på 
avtal tillhandahöll personal till SL med uppgifter delvis påminnande om fältassistenters, 
men som 2019 avstängdes från avtalsenligt samarbete med SL efter konstateranden om 
utbredd kriminalitet och narkotikamissbruk bland Lugna Gatans personal.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Nackalistan anser att kommunen borde satsa på att anställa fältassistenter som arbetar 
lokalt i de olika kommundelarna. Genom att fältassistenterna arbetar mer lokalt och 
stationärt än Polarna så skulle de verksamheterna kunna komplettera varandra bra. Genom 
att arbeta långsiktigt med att bygga upp bra sociala kontakter med barn, ungdomar och 
föräldrar i området så är vi övertygade om att man kan lyfta det förebyggande arbetet flera 
snäpp i kommunen. Nackalistan har en noll-vision där inga barn eller unga ska få fara illa 
eller gå under i Nacka, på väg emot den visionen är fältassistenter en viktig pusselbit." 
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§ 186 KFKS 2020/308 

Tertialbokslut I 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar kommunstyrelsens bokslut för mars månad 2020 i enlighet med 
bilagorna 1-5 till tjänsteskrivelsen daterad den 15 maj 2020. 

Ärende 
Kommunstyrelsen visar för perioden januari - april 2020 ett utfall på -15, 1 miljoner 
kronor, vilket är 28,8 miljoner kronor bättre än budget. Kommunstyrelsen övergripande 
och stadsledningskontoret visar ett underskott. Välfärd skola, välfärd samhällsservice, stöd- 
och serviceenheterna och fastighetsverksamheten visar ett bättre resultat än budget. 
Prognosen för helåret är -166,4 miljoner kronor, vilket är i linje med budget. Prognosen 
minskas for Välfärd samhällsservice och Södertörns brandförsvar. Välfärd skola lämnar en 
bättre prognos än budget. Posten oförutsett har inte nyttjats och prognosen sänks till 0. 
Den totala sjukfrånvaron för perioden januari - mars 2020 var 8,6 procent, vilket innebär 
att sjukfrånvaron är 1,2 procentenheter högre jämfört med motsvarande period 2019. 
Mätningar av kommunstyrelsens olika indikatorer sker till största del under årets sista tertial 
och redovisas senast i samband med nämndens årsbokslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §83 
Stadsledningskontorets och controllerenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. T1 bokslut kommunstyrelsen 
Bilaga 2. T1 bokslut fastighetsprocessen 
Bilaga 3. T1 bokslut stadsutveckling 
Bilaga 4. T1 bokslut välfärd skola 
Bilaga 5. T1 bokslut välfärd samhällsservice 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 187 KFKS 2020/422 

Finansrapport 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar finansrapporten i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 12 
maj 2020. 

Ärende 
En finansrapport är framtagen som beskriver kommunkoncernens finansverksamhet. Av 
rapporten framgår att finansverksamheten uppfyller de risklimiter som fastställts genom 
kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltningen samt målsättningen enligt 
reglementet för medelsförvaltningen. Under de kommande åren förväntas låneskulden öka 
som en följd av ökat upplåningsbehov i samband med befolkningstillväxt och därav 
kommande investeringar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §86 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2020 
Bilaga 1. Finansrapport 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 188 KFKS 2020/40 

Utgångspunkter för nämndernas förslag till mål och 
budget 2021-2023 - "ramärendet" 

Beslut 
1. Budget 2020 med tekniska justeringar ska ligga till grund för nämndernas budgetförslag 
avseende driftbudgeten. Ekonomiska ramar redovisas i bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse den 27 maj 2020. 
2. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott ska i budgetförslag för produktions-
verksamheterna ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 2021-2023. 
Detta ska följa föreslagna resultatkrav på 0,5 procent motsvarande 10,7 miljoner kronor för 
Välfärd skola och 1,5 procent motsvarande 10 miljoner kronor för Välfärd samhällsservice. 
3. Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott ska i budgetförslaget för den samlade 
fastighetsverksamheten ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 2021-
2023. Det ska följa föreslagna resultatkravet på 10 miljoner kronor. 
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott ska för resultatenheter inom myndighets- och 
huvudmannaorganisationen ange och beskriva de beräknade resultaten för respektive år 
2021-2023. 
5. Nämndernas, Nacka energi AB och Nacka vatten och avfall ABs förslag till mål och 
budget ska i förekommande fall omfatta förslag till ändringar i taxor och innehålla förslag 
om checknivåer. Om taxorna saknar indexreglering ska förslag med reglering tas fram. 
6. Nämndernas förslag till mål och budget ska omfatta de motioner som remitterats för 
beredning i det ärendet. 
7. Nämnderna ska redovisa särskilda uppdrag i sina budgetförslag. 
8. Nämndernas, Nacka energi AB och Nacka vatten och avfall ABs förslag till mål och 
budget ska lämnas till stadsledningskontoret senast den 30 september 2020. 
a) Nämnderna ska utifrån de av kommunfullmäktige beslutade övergripande målen, ange 
fokusområden för de tre kommande åren samt resultatindikatorer med årsmål. 
b) Nämnderna ska beskriva utmaningar och möjligheter inom nämndens 
verksamhetsområde på kort och lång sikt dvs fram till år 2040. 
c) Nämnderna ska redovisa jämförelser med liknande kommuner avseende kostnadsnivå 
och effektivitet i verksamheten. 
d) Nämnderna ska se över investeringar, behöver investeringen genomföras eller kan 
investeringarna genomföras senare och återkomma i sitt svar på ramärendet. 

Ärende 
Enligt gällande tidplan för mål och budgetarbetet ska beslut om ramärendet ske i 
kommunstyrelsen den 15 juni. Mål och budget 2021-2023 fastställs i sin helhet av 
kommunfullmäktige den 16-17 november. Detta ärende avser ramärendet där kommun-
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styrelsen föreslår de driftramar och ekonomiska förutsättningar som ska bli gällande för 
nämnderna inför arbetet med mål och budget 2021-2023. 
Planeringsförutsättningarna inför årets budgetarbete präglas av stor osäkerhet. Inte oväntat 
står Nacka kommun inför en demografisk utmaning med fler barn och fler äldre som ökar 
behovet av välfärdstjänster och service samtidigt som skatteunderlaget mattas av till följd 
av den samhällsekonomiska utvecklingen. Utöver själva grundutmaningen har den 
pågående coronapandemin inneburit en drastisk förändring av skatteunderlaget. Det råder i 
dagsläget stor osäkerhet om kommunens ekonomiska förutsättningar kommande år. 
Utifrån rådande förutsättningar finns inget ekonomiskt utrymme för volymökningar och i 
ramärendet föreslås därför att budgetramarna för 2020 behålls år 2021 med undantag för 
mindre tekniska justeringar och hyresmodell samt vissa prisuppräkningar som ligger 
utanför kommunens påverkan. Utrymmet för satsningar och kompensation för löner och 
priser är mycket begränsat, därför föreslås ingen generell pris- och lönekompensation för år 
2021-2023. Personalomkostnadspålägget blir oförändrat mot 2020. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §87 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2020 
Bilaga 1. Ramärende mål och budget 2021-2023 
Bilaga 2. Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2021-2023 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med volymförändringar. I 
yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot Khashayar Farmanbars yrkande och fann 
att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Coronapandemin innebär stora påfrestningar för alla. Vardagsliv som begränsas, planer 
som får skjutas på framtiden, många svårt sjuka och några som avlider. Livsdrömmar i kras. 
Företag i konkurs. Varsel och permitteringar på en nivå vi inte sett på mycket länge.  
 
Även om smittfasen av pandemin nu verkar avta och livet förhoppningsvis kan återgå till 
mer normala banor snart, så kommer vi att leva med de ekonomiska konsekvenserna under 
lång tid. Kommunernas skatteintäkter ser ut att sjunka för första gången på 30 år. De extra 
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statsbidrag som riksdag och regering beslutat om är delvis engångspengar för i år och finns 
inte nästa år.  
 
Den ekonomiska situationen för 2020 ser mycket bra ut. Överskottet ser ut att bli 150 
miljoner kronor bättre än budget och balanskravet nästan 100 miljoner bättre. De åtgärder 
vi beslutat om med återhållsamhet och omstruktureringar har gett resultat och nästan alla 
nämnder håller budget. Vi behåller högsta ekonomiska rating (AAA stable) i en tuff tid. 
Det gör att utgångsläget för 2021 är så bra det kan vara.  
 
Den ekonomiska situationen för 2021 ser mycket värre ut och läget är mycket osäkert. För 
att skaffa handlingsberedskap är det därför mycket strama ramar och direktiv till 
nämnderna inför höstens budgetarbete. Alla måste bidra och prioritera för att vi ska klara 
både ekonomi och välfärd. Vi förbereder oss för det värsta, men hoppas på det bästa, dvs 
att Sverige inte halkar in i en långvarig och djup ekonomisk kris. Vi återkommer i höst, när 
situationen förhoppningsvis klarnat och det finns mer tillförlitliga prognoser över 
skatteintäkter och befolkningsutveckling och staten gett besked om eventuellt ytterligare 
statsbidrag för 2021. Vi hoppas då kunna skapa utrymme för att fortsätta genomföra de 
ambitioner vi uttryckt i vårt majoritetsprogram.” I yrkandet instämde Hans Peters för 
Centerpartiet, Karin Teljstedt för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen 
för Liberalerna.  
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i att det vore bra att nämnderna de nuvarande volymsiffrorna så 
att de kan utgå ifrån dem. Att som i fallet med det särskilda uppdraget till UN att titta på 
checkbelopp i förskolan för att uppnå optimalt utnyttjande utan att definiera vad man 
menar med detta är ju att bädda för missförstånd. Antingen vet man inte vad man vill med 
uppdraget och då är det tokigt eller så vill man inte själv förklara vad det innebär och då är 
det tokigare, här finns mycket att lära och förbättra” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet har en egen budget som kommer fram till helt andra lösningar för hur 
Nacka kommuns verksamheter ska finansieras och fungera. Några exempel som vi tycker 
är extra negativa är, frånvaron av pris och lönekompensation, självklart måste det 
kompenseras för löne och prisökningar. Det slår direkt på verksamheterna att få mindre 
budget varje år. Resultatkraven på fastighetsverksamheteten och den föreslagna 
hyresmodellen gör tillsammans att vissa verksamheter förlorar stor del av budgeten för att 
kunna bedriva undervisning inomhus.  
Fritidsnämnden ska bedöma om det går att begränsa antalet aktiviteter per vecka som ger 
aktivitetsstöd. Det är ett dåligt förslag, det är mycket få barn som har ett högt antal 
aktiviteter men de som väljer att vara med i olika idrotter kan straffas för sitt stora 
engagemang. Riksidrottsförbundet ser det som en framgångsfaktor att delta i flera idrotter.  
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Många i Sveriges elit i olika idrotter har varit med i flera sporter samtidigt i barn och 
ungdomsåren. 
Arbete och företagsnämndens uppdrag att se över hur behovet av ekonomiskt bistånd kan 
begränsas är förvånande, det gör nog socialtjänsten med lagen som riktmärke varje dag. Att 
försörjningsstödet ska fungerar enligt lagar och förordningar är självklart och att de som 
behöver försörjningsstöd ska kunna räkna med att samhället finns till stöd när de egna 
resurserna sviktar.” 
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§ 189 KFKS 2020/3 14 

Ramar och förutsättningar för upphandling 
licensförsörjningspartner 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av licensförsörjningspartner i enlighet 
med tjänsteskrivelsen daterad den 15 maj 2020. 

Ärende 
Befintligt avtal med partner för licensförsörjning, Crayon, löper ut den 30 april 2021 och 
kan därefter inte förlängas. Nacka kommun är i behov av ett avtal för licensförsörjning i 
syfte att säkerställa att kommunen alltid kan avropa nödvändiga licenser, att kommunen är 
korrekt licensierad och att kommunen kan påvisa detta vid revision påkallad av 
programvarutillverkare. De licenser som idag avropas från nuvarande partner gäller i 
huvudsak Microsoft-licenser, men även bland annat Adobe RPA-licenser med fler avropas i 
dagsläget. Det nya avtalet ska i princip ha samma omfattning som dagens avtal. 
Upphandlingen genomförs som ett förhandlat förfarande med föregående annonsering och 
det beräknade sammanlagda värdet på det sexåriga ( 4+ 1 + 1) avtalet uppgår till ca 46-50 
miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §91 
Stadsledningskontoret, digitaliseringsenheten och inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 15 
maj 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 190 KFKS 2020/254 

Remiss – Översyn av yrket personlig assistent, SOU 
2020:0 I 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkandet Översyn av yrket 
personlig assistent, SOU 2020:01, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 27 
maj 2020. 

Ärende 
Socialdepartementet har remitterat betänkandet Översyn av yrket personlig assistent, SOU 
2020:01. Betänkandet innehåller förslag till åtgärder som syftar till att förbättra 
arbetsförhållanden för personliga assistenter och samtidigt säkra att den 
assistansberättigades självbestämmande och integritet respekteras. Förslagen innebär i 
korthet att: 
• skapa tryggare villkor för personliga assistenter och höja schablonbeloppet 
• ändra ansvaret för sjuklönekostnader 
• göra en översyn av hushållslagen 
•ta fram utbildnings- och kunskapsmaterial 
• ta fram ett kunskapsstöd för vårdnära uppgifter 
 
Socialnämnden har berett betänkandet och lämnat synpunkter utifrån nämndens 
ansvarsområden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade 
synpunkter lämnas. I förslaget till yttrande framgår att Nacka kommun i huvudsak är 
positiv till förslagen i betänkandet. Följande framhålls dock särskilt. 
 
• Nacka kommun instämmer i att det är angeläget att arbetsvillkoren förbättras för 
denna arbetsgrupp. Enligt Nacka kommuns styrning och linje ska kravet om 
kollektivavtalsliknande villkor inte lagregleras utan detta är något som ska regleras 
mellan arbetsmarknadens parter. Det ska noteras att det av utredningen framgår att 
95 procent av assistenterna är knutna till kollektivavtal utan att detta är lagreglerat. 
• Schablonhöjningen på tre kronor per timme, med anledning av att sjuklöneansvaret 
läggs över på anordnaren, motsvarar inte den kostnadsökning ansvarsöverflytten 
medför. Kostnaden för höjningen av schablonen ska finansieras genom motsvarade 
minskning av det allmänna bidraget till kommunen. Det är av yttersta vikt att 
säkerställa kostnadsneutraliteten för kommunerna, vilket inte av utredningen 
framgår hur eller till vilket belopp det ska göras. 
• Delegering av hälso- och sjukvårdsinsatser inom personlig assistens har ofta blivit 
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en förutsättning för verksamheten, vilket rimmar illa med att 
delegeringsmöjligheten endast ska användas i undantagsfall. Regionernas ansvar för 
hälso- och sjukvårdsinsatserna och uppföljning av dessa bör därför förtydligas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §89 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 maj 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Sammanfattning- Utredningen om översyn av yrket personlig assistent, 
sou 2020:1 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från socialnämnden den 26 maj 2020 inkl tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att kommunstyrelsen antar det yttrandeförslag som 
Socialnämnden antog. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP) och 
Tomas Ottosson (V).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet stödjer Socialdemokraternas ändringsyrkande med innebörden av vikten 
med ordnade anställningsformer för anställda inom assistansyrket. 
Vänsterpartiet anser det är bättre för brukarna och utförarna av personlig assistans att det 
finns ett kollektivavtal i botten för övriga överenskommelser om arbetsuppgifter och tider. 
Ett meddelarskydd för anställda av privata anordnare är också en miniminivå av 
rättssäkerhet för de anställda.” 
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§ 191 KFKS 2020/21I 

Överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms 
län om ärendeansvar för personer i hemlöshet 
Rekommendation från Storsthlm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar Storsthlms förslag till överenskommelse mellan kommunerna i 
Stockholms län om ärendeansvar för personer i hemlöshet, enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 27 maj 2020. 

Ärende 
Överenskommelsen mellan kommunerna i Stockholms län om ärendeansvar för hemlösa är 
en praktisk vägledning för att underlätta för kommunerna i länet att komma överens 
gällande individer som annars riskerar att falla mellan stolarna. Nu föreslås en revidering av 
nuvarande överenskommelse från 2014 som bottnar i kommungemensamma riktlinjer som 
har funnits sedan år 2006. 
 
Syftet med den reviderade överenskommelsen är att förtydliga definitioner och minska 
risken för att olika kommuner gör tolkningar som skiljer sig åt. Det görs även 
förtydliganden av behovet av dialog när kommunernas egna riktlinjer är olika. Tillägg har 
vidare gjorts kring vistelsekommunens respektive folkbokföringskommunens ansvar samt 
kring när och hur en utredning av kommuntillhörighet ska göras. Den föreslagna 
överenskommelsen ska gälla från 1 september 2020 och tillsvidare. Den ersätter nuvarande 
överenskommelse. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett ärendet utifrån respektive 
nämnds ansvarsområden. Båda nämnderna rekommenderar kommunstyrelsen att anta 
överenskommelsen. Socialnämnden ser dock att ett förtydligande hade varit önskvärt när 
det gäller hemlösa barnfamiljers tillhörighet, då barnet kan ha en pågående insats i en 
kommun och familjen söker exempelvis ekonomiskt bistånd i en annan. Barnet skulle då bli 
aktuell för insatser i två kommuner. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i nämndernas bedömning och föreslår 
kommunstyrelsen att anta överenskommelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 juni 2020, §90 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 27 maj 2020 
Bilaga 1. Rekommendation från Storsthlm om att anta överenskommelse om ärendeansvar 
för personer i hemlöshet 
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Bilaga 2. Överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län om ärendeansvar för 
personer i hemlöshet 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 29 april 2020 § 21 inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 4. Protokollsutdrag från socialnämnden den 28 april 2020 § 50 inkl. tjänsteskrivelse 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 192 KFKS 2020/463 

Rapportering av Coronatestningen i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Ärende 
Kommunstyrelsen har beslutat att kommunen ska erbjuda Coronatestning av medarbetare 
inom kommunen och hos anordnare inom vård- och omsorg för äldre och andra 
riskgrupper. De senaste veckorna har det pågått ett intensivt arbete för att utreda formerna 
för testverksamheten i Nacka. Vid kommunstyrelsens sammanträde den 25 maj 2020 
lämnades en första rapportering som i huvudsak bestod av en övergripande beskrivning av 
organisation för testning, upphandling av tester och prioriteringsordning.  
Med stöd av kommunstyrelsens beslut av den 25 maj 202, § 174, har stadsdirektören 
därefter beslutat att tilldela avtal till Familjeläkarna i Saltsjöbaden AB i direktupphandling 
av antikroppstester för covid-19. Genomförandet av tester inleddes den 10 juni och 
hitintills har drygt 1 500 tester genomförts. Dessa visar att cirka 11 procent har utvecklat 
antikroppar och cirka 1 procent bär på pågående smitta. Medarbetare med påvisad smitta 
har skickats hem, vilket bidrar till att minska smittspridningen i samhället. Det kommer att 
vara möjligt att testa sig till och med den 26 juni 2020.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 15 juni 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet.  
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§ 193 KFKS 2020 / 524 

Sommargåva till kommunens medarbetare 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Ärende 
Coronaviruset har haft stor inverkan på hela samhället och därmed även Nacka kommuns 
anställda. Nacka kommun vill uppmärksamma alla de fantastiska insatser som kommunens 
medarbetare har gjort under pandemin. Medarbetarna har snabbt ställt om och anpassat 
verksamheten till nya förutsättningar så att våra kunder och invånare ska drabbas i så liten 
utsträckning som möjligt. Kommunens verksamheter har fungerat oerhört väl trots 
coronapandemin och det är tack vare medarbetarnas fina insatser och ansträngningar under 
denna krävande tid. Som tack för dessa insatser har kommunstyrelsen, genom 
ordförandebeslut av Mats Gerdau den 10 juni 2020, beslutat att ge en sommargåva till 
medarbetarna i form av en presentcheck om 500 kronor. Gåvan omfattar kommunens 
medarbetare, både månads- och timavlönade, som har tjänstgjort minst 40 procent under 
en månad under våren. Kommunens medarbetare kommer kunna nyttja presentchecken 
hos det lokala näringslivet i Nacka under perioden 1 juli- 31 augusti 2020. Sommargåvan i 
form av presentcheck förväntas därmed stödja det lokala näringslivet i Nacka. 
Tjänstemannaorganisation ges i uppdrag att ordna hanteringen på ett sådant sätt som 
möjliggör valfrihet och konkurrensneutralitet vid nyttjandet. 

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut den 10 juni 2020, KFKS 2020/524 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är bra med stöd till våra anställda som har så väl slitit under denna period för att 
tillhandahålla välfärdstjänster till kommuninvånarna under pågående global pandemi. Det 
är därutöver en fin gest och möjlighet för våra lokala företag att kunna leverera 
sommargåva till kommunens invånare. Därutöver är det också väldigt bra av regeringen 
som försett Nacka med ytterligare 202 miljoner kronor efter att budgeten antogs så att det 
finns finansiellt utrymme för denna sommargåva. Utöver dessa gåvor förtjänar vår personal 
i välfärden bättre villkor och löner istället för allianspartiernas nedskärningar.” 
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§ 194 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet och överlämnar politikerinitiativen 
till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

Ärende 

Utvärdera kommunens hantering av Coronapandemin (KFKS 2020/548) 
Politikerinitiativ från Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen (L) och 
Karin Teljstedt (KD) med förslag om både egen intern utvärdering för att lära och dra 
erfarenheter till kommande kriser och om saker som kanske blivit bättre under krisen och 
som man därför vill fortsätta med (t ex digitala möten ibland) samt en opartisk extern 
granskning av främst krisledningen och organisationen. Båda rapporterna bör kunna 
presenteras för kommunstyrelsen i samband med bokslutet för 2020.  

Särskild undervisningsskola (KFKS 2020/550) 
Politikerinitiativ från Karin Teljstedt (KD) med förslag om: 
- En ny, för resursskolornas verksamhet specifik och anpassad plan för målsättning, 
styrning och uppföljning tas fram 
- Dessa skolenheter skall mätas och utvärderas på ett sätt som utöver studieresultaten väger 
in exempelvis psykosociala och hälsorelaterade resultat, samt relativ meritprogression 
-Enheterna skall beständigt ha en viss mängd utbildad specialpedagogisk kompetens 
-Enheterna skall beständigt ha en viss mängd utbildad socialpedagogisk kompetens  
-Pedagogiskt ansvarig (rektor) skall kontinuerligt vara på plats tillräckligt mycket för att få 
egen inblick i den dagliga verksamheten 
-Personalen ska ha tillgång till kontinuerlig fortbildning inom specialpedagogik och andra 
relevanta ämnen, samt individuell handledning. 
-Det för varje elev skall finnas ett från enheten extern part med delaktighet i elevens 
framsteg och välgång, såsom en mentor e dyl. 
 
Lena Dahlstedt informerar om att Nacka kommun hamnade på plats fyra i Sverige när 
tidningen Fokus listade landets bästa kommuner att bo i. Kommunen hamnar även i topp-
tio i landet inom flera underkategorier. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet och överlämnade 
politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
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§ 195 KFKS 2020/499 

Ny skola i Sickla-Plania, överenskommelse avseende 
trafik- och bullerlösning 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ingå överenskommelse med Trafikverket respektive 
fastighetsägaren till fastigheten Sicklaön 118:2 Nacka för att säkerställa trafik- och 
bullerlösning i enlighet med tjänsteskrivelsen daterad den S juni 2020. 
2. Kommunstyrelsen delegerar till miljö- och bygglovsdirektör att teckna nödvändiga 
avtal enligt beslutspunkt 1. 

Ärende 
Nacka kommun beslutade den 19 februari 2020 att bevilja bygglov för tidsbegränsad 
ändrad användning från kontor till grundskola under perioden 2021-08-01 - 2031-08-01, på 
fastigheten Sicklaön 118:2 Nacka (Sickla Plania). Trafikverket överklagade kommunens 
beslut, bland annat med hänvisning till otillräckligt underlag med avseende på trafiksäkerhet 
och buller. Trafikverket har därefter den 27 maj 2020 återkallat överklagandet. 
Återkallandet bygger på att kommunen och Trafikverket är överens om en reviderad 
lösning av trafiksäkerhet, hämtning och lämning samt bullerskydd. För att tillse att den 
reviderade lösningen genomförs behöver kommunen teckna ett avtal med Trafikverket och 
fastighetsägaren. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 9 juni 2020, §109 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den S juni 2020 
Bilaga 2 reviderad situationsplan som illustrerar den lösning kommunen och 
Trafikverket är överens om 
Bilaga 3 översikt över övergångsställen, inklusive de som behöver trafiksäkras 
Bilaga 4 reviderade ljudnivåer efter att ny lösning för bullerskydd tagits fram 
Bilaga 5 Trafikverkets överklagande av bygglovet 
Bilaga 6 Länsstyrelsens beslut om avskrivning efter Trafikverkets återkallelse 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade i första hand återremiss i syfte att: 
• Komplettera ärendet med ekonomisk kostnadskalkyl 
• Presentera behovsprognos för elevunderlag 
• Presentera påverkan på planerna för området 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade i andra hand avslag på ärendet. Tomas Ottosson (V) 
instämde i båda Khashayar Farmanbars (S) yrkanden.  
Mikael Carlsson (NL) instämde i Khashayar Farmanbars (S) återremissyrkande.  
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Sidney Holm (MP) instämde i Khashayar Farmanbars (S) återremissyrkande och yrkade 
därefter om att det ska byggas cykelöverfarter vid de två rondellerna i anslutning till skolan.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Khashayar Farmanbars (S) återremissyrkande. I yrkandet 
instämde Karin Teljstedt (KD).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Hans Peters (C), Gunilla Grudevall Steen (L) och Karin Teljstedt (KD).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissyrkandet.  
 
Därefter ställde ordföranden stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen bifallit stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Slutligen ställde ordföranden Sidney Holms tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit tilläggsyrkandet.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan anser att det är oansvarigt att besluta att ingå i ett avtal med andra utan att 
göra en budget eller kostnadskalkyl. Ordning och reda i ekonomin och att belysa 
ekonomiska fördelar och nackdelar i varje investering är något som Nackalistan står för och 
som säkerligen hade sparat många skattekronor under årens lopp. Att på detta sätt ingå 
avtal utan vetskap om kostnad eller budget är faktiskt inte seriöst”   
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det känns konstigt att helt plötsligt få upp ett ärende på bordet om trafik- och 
bullerlösning vid en ny fristående F-9 skola i Sickla eftersom det redan finns långt gångna 
planer på att uppföra en kommunal F-9 skola i samma område. Kommunstyrelsen har 
ansvar för den övergripande planeringen när Nacka bygger stad och därför är det fel att 
oppositionens ledamöter inte informerats om hur den styrande Alliansmajoriteten har 
förändrat den övergripande planeringen av Sicklaområdet. Vi förstår att mycket fortfarande 
är arbetsmaterial men det borde ändå ha skett en presentation av de nya övergripande 
planerna innan detta beslut kom upp.  
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Det har förts mycket diskussioner om idrottsytornas storlek på Sicklavallen. Eftersom det 
förmodligen inte finns behov av två lika stora F-9 skolor i samma område lämnar detta en 
öppning för att planera in en större bollplan på Sicklavallen. 
Oavsett vad mer som planeras kommer det bli många barn som rör sig i området. Därför 
vill Miljöpartiet att båda rondellerna vid skol- och idrottsområdet förses med väl 
uppskyltade cykelöverfarter som en del i att skapa en säkrare trafiklösning kring den nya 
skolan.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi välkomnar att Jensen ska starta en ny skola i Sickla och att Stenvalvet ska bygga den. 
Det kommer att öka valfriheten för våra invånare och bidrar till att öka antalet skolplatser, 
vilket vi behöver när Nacka växer. Dessutom är det bra rent ekonomiskt för kommunen 
och skattebetalarna att privata aktörer bidrar till samhällsutvecklingen och är med och 
investerar i nya skolor i Nacka. Då kan vi i stället använda skattepengar till andra angelägna 
investeringar.  
 
Trots alla fördelar så säger vänsteroppositionen (S-V-NL-MP) nej till att kommunen ska 
bekosta vissa tämligen enkla trafiksäkerhetshöjande åtgärder runt den nya skolan. Åtgärder 
som inte skiljer sig från vad vi gör runt andra skolor. Det är ingen vild gissning att det i 
grund och botten endast handlar om ett ingrott motstånd mot friskolor och valfrihet som 
ligger bakom, ett sista desperat försök att stoppa skolan. De säger sig vara för valfriheten, 
men hittar alltid skäl att säga nej och stoppa. Skolan har dock redan fått tillstånd att starta 
av Skolinspektionen och Stenvalvet har fått bygglov för att bygga den. Resultatet av 
vänsteroppositionens friskolemotstånd skulle därmed bara vara otryggare skolvägar och 
sämre trafiklösningar för våra barn.” I protokollsanteckningen instämde Hans Peters 
för Centerpartiet, Karin Teljstedt för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall 
Steen för Liberalerna. 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Idag kan skolverket som centralt placerad byråkrati ge tillstånd till skolor att starta sin 
verksamhet, medan det är kommunerna som står för finansiering och behöver hantera de 
konsekvenser som det medför. Det kan innebära överetableringar av den typ som Sverige 
har lidit av och det svek mot de generationer som helt plötsligt ser sin skolhuvudman dra 
sig undan för att de hade missbedömt marknadspotentialen i området. Det kan leda till att 
välfungerande skolor och skolområden blir lidande. De som tar smällen är elever, föräldrar 
och kommunens skattebetalare. Detta system är typexemplet på när en missbildad teoretisk 
idé påtvingas utan någon som helst bas i empiri, evidens eller pragmatism. Oavsett vem 
som är tilltänkt skolhuvudman innebär denna etablering stora förändringar för planerna i 
närområdet och förståeligt nog skapar det farhågor för de barn och föräldrar som idag 
oroas över förutsättningar för deras barn i de skolor som redan finns i närområdet. Nacka 
kommun har i ingen nämnd hanterat behovsprognosen. Utbildningsnämnden fick en 
muntlig information med möjlighet att lägga informationen till protokollet eller inte. Därtill 
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är allianspartierna beredda att fatta beslut trots att det saknas analyser eller underlag för 
förändringarna av stadsbyggnadsplanerna eller de ekonomiska konsekvenserna för 
kommunen. Det är slappt och slarvigt hantering av skattebetalarnas resurser.” 
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§ 196 KFKS 2020/189 

Tilldelningsbeslut i upphandling av WAN-tjänst  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att tilldela avtal i upphandlingen av WAN-tjänst till IP-Only 
Networks AB med organisationsnummer 556597-6122. 
Kommunstyrelsen delegerar till Direktör för stöd och serviceenheten att efter att 
avtalsspärren löpt ut ingå avtalet i enlighet med de villkor som följer av avtalet och 
upphandlingsdokumentet. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Omfattning 
Upphandlingen omfattar WAN-tjänster vilket till största delen utgörs av fiberförbindelser 
till kommunens olika verksamheter samt iaternetuppkoppling och säkerhetsfunktioner för 
detta. 
Upphandlingsunderlaget omfattar dessa tjänstekrav och utvärderings kriterier: 

• Anbudsgivarens kapacitet 
• Införande 
• WAN 
• DDoS skydd 
• Central Internet 
• VPN 
• Support 
• Säkerhet 
• Referenser 
•  

"WAN" står för Wide Area Network och är fiberförbindelser (huvudsakligen) för att binda 
ihop kommunens olika externa verksamheter som skolor och äldreboenden med 
kommunens övriga administration och ge snabb och säker internettillgång. I detta ingår 
internet-förbindelse/utgång för hela kommunen, skydd mot belastningsattacker (DDOS) 
och brandvägg mot internet samt fasta förbindelser till kommunens aktuella upphandlade 
datacenterleverantör Basefarm och VPN till andra företag (idag åtta till antalet). 

Handlingar i ärendet 
l. Utyärderingsprotokoll 
2. Tjänsteskrivelse inleda upphandling (ref: dnr. KFKS 2020/189 daterat den 5 mars 
2020) 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och inköpsenheten.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det endast finns ett förslag till beslut – inköpsenhetens 
förslag- och fann att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
 
- - - - - 
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